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Ion Iliescu a fost operat din
cauza unor probleme la inimă

Fostul președinte al României, Ion Iliescu,
a fost operat luni la Spitalul Fundeni din cauza
unor probleme de inimă. Mai exact ar fi vorba
de pericardită hemorargică. Ion Iliescu a fost,
din decembrie 1989, liderul FSN, transformat
ulterior în PDSR şi PSD. El a condus statul
român ca preşedinte al CFSN şi CPUN până
la alegerile din mai 1990, când a fost ales
preşedinte al României. Ulterior, el a mai avut
două mandate de preşedinte ales al ţării, între
1992-1996 şi 2000-2004. Între 1996-2000 şi
2004-2008 a fost senator din partea
PDSR/PSD. 

Viitorul Uniunii Europene,
discutat la București

Conferinţa Interparlamentară privind
Viitorul Uniunii Europene are loc luni şi marţi,
la Bucureşti, informează organizatorii.
Evenimentul este organizat de Parlamentul
României, în cadrul Preşedinţiei rotative a
României la Consiliul Uniunii Europene.
„Scopul conferinţei priveşte abordarea, prin
intermediul dialogului interparlamentar, a
temelor relevante privind viitorul Uniunii
Europene, cu accent pe apărarea valorilor
europene, problematica apărării cetăţenilor,
necesitatea unei reforme a modelului
economic, asigurarea coeziunii, vecinătatea
europeană şi relaţiile euro-atlantice”, arată
comunicatul Legislativului.  Subiectele vor fi
dezbătute în patru sesiuni. Sesiunea “Politici
pentru viitor” cuprinde o dezbatere cu
reprezentanţii partidelor politice europene.
Sesiunea a doua, “Societatea viitorului,
cetăţeni şi valori în era celei de-a patra
revoluţii industriale”, va fi prezidată de Angel
Tîlvăr, preşedintele Comisiei de Afaceri
Europene a Camerei Deputaţilor. Sesiunea
“Economia viitorului. Este necesară o
reformare a modelului economic?” va fi
prezidată de Gabiela Creţu - preşedinta
Comisiei speciale comune a Camerei
Deputaţilor şi Senatului pentru coordonarea
activităţilor parlamentare necesare pregătirii
Preşedinţiei României a Consiliului Uniunii
Europene. Sesiunea “Vecinătatea europeană:
Balcani; Parteneriatul Estic; Relaţii euro-
atlantice” va fi prezidată de Titus Corlăţean,
senator şi fost ministru de externe al
României. Conferinţa se va încheia cu
semnarea unei Declaraţii Comune, document
care va fi transmis ca aport parlamentar pentru
Summit-ul UE din 9 mai 2019, de la Sibiu.

Pe scurt. Propunere în Consiliul Local Constanța

Acces nelimitat pentru
copiii, pe terenurile de sport

ale școlilor constănțene
Pentru că a început febra

alegerilor și, implicit,
campania electorală

neoficială pentru toate scrutinele din
următorii doi ani (europarlamentare,
prezidențiale, locale și parlamentare),
partidele, mai mari sau mai mici,
încep să vină cu tot felul de idei și
propuneri menite să îmbunătățească
viața cetățenilor. De pildă, USR
Constanța a transmis Consiliului Local
Constanța, în 31 martie, o propunere
de hotărâre privind aprobarea unui
Regulament de deschidere a
terenurilor de sport din incinta școlilor,
pentru practicarea activităților sportive
de către copii. „Prin propunerea unui
astfel de regulament, către Consiliul
Local al municipiului Constanța, ne
dorim atingerea a cel puțin două
obiective. Primul este legat de
amenajarea terenurilor sportive, din
incintele școlilor, la standarde
europene, astfel încât copiii ce vor
utiliza aceste terenuri să aibă absolut
toate condițiile de desfășurare a
activităților sportive. Al doilea privește
încurajarea utilizării terenurilor de
sport în afara orelor de clasă, în
condiții de siguranță sporită, rezultând
promovarea sportului și mișcării în aer
liber a copiilor”, a declarat
președintele filialei județene USR
Constanța, Remus Negoi.
Reprezentanții partidului mai spun că
propunerea se înscrie pe linia
susținerii și încurajării educației,
sportului, mișcării în aer liber a
copiilor, utilizând spații sigure și
amenajate.

n CE PREVEDE PROIECTUL
USR n Inițiatorii proiectului susțin că o
componentă importantă a activității
educative este și promovarea
sporturilor în școli și comunitate, și de
asemenea, sportul este baza unei
vieți sănătoase și echilibrate și o
modalitate de a crea spirit comunitar
în cartiere și societate. „Luând în
considerare faptul că administrația
locală nu deține terenuri destinate
petrecerii timpului liber în scop de
recreere și a practicării sportului,

propunem deschiderea bazelor
sportive ale unităţilor de învăţământ
preuniversitar, administrate de către
Consiliul Local al Municipiului
Constanța, tuturor copiilor în vârstă de
pănă la 18 ani, domiciliaţi în
municipiul Constanța sau care
studiază la o unitate de învăţământ de
stat de pe raza municipiului
Constanța”, se arată în expunerea de
motive a propunerii de hotărâre. În
document se mai precizează că, prin
deschiderea tuturor terenurilor de
sport, se poate realiza o economie
financiară la bugetul local. „Este mai
rentabil sa utilizăm, să întreținem și să
dezvoltăm terenurile de sport deja
existente, și nu inființarea altora noi.
Aceasta nu înseamnă că administrația
locală nu va mai fi preocupată de
crearea de noi spații și terenuri pentru
sport, prezenta propunere fiind doar o
măsură menită a suplini lipsa acută de
spații și facilități pentru activitățile
sportive. În acest fel, copiii și adulții din
cartiere au posibilitatea de a practica
în curtea școlilor, în timpul vacanței și
a zilelor libere, următoarele sporturi:
baschet, handbal, volei, fotbal, tenis
de masă, badminton”, se mai
precizează în propunere. În expunerea
de motive se mai arată că „potrivit unui
studiu național realizat în anul 2012,

aproape două treimi dintre tineri,
respectiv 64%, fac sport doar de
câteva ori pe lună. Un tânăr din trei
declară că nu face sport deloc.
Strategia naţională în domeniul politicii
de tineret 2015-2020 urmărește,
printre altele, creșterea practicării
sportului de către tineri, atât ca
oportunitate de combatere a diferitelor
patologii sociale cât și ca mijloc de
dezvoltare socială și biologică a
tinerilor, precum si realizarea educaţiei
prin sport şi activitate fizică pentru
formarea unui stil de viaţă sănătos, a
dezvoltării ca cetăţeni activi şi
responsabili și încurajarea asocierii de
către tineri a recreerii cu practicarea
sportului şi mişcării”. USR Constanța
consideră că acest proiect va avea
câteva beneficii imediate pentru toți
actorii sociali din vecinătatea școlilor:
Crearea unui stil de viață mai sănătos
în cartier, Școala va fi percepută
pozitiv de copiii și părinții din zonă,
Copiii și adulții vor avea un loc pentru
a face sport, Reducerea delicvenței
juvenile, Crearea unui spirit comunitar,
Cetățeni mai sănătoși și optimiști în
cartier, Autoritățile locale vor fi
percepute ca fiind apropiate de
nevoile cetățenilor, Activitățile sportive
din vacanțe pot face parte din
programul de educație a copiilor.

PSD îl somează pe Iohannis să formuleze întrebarea pentru referendum
Social-democraţii i-au cerut luni lui Klaus

Iohannis ”să nu mai folosească Justiţia ca pe
o cârjă electorală, pentru a suplini lipsa
oricărei realizări din mandatul său de
preşedinte” şi să anunţe întrebarea pe care
vrea să o adreseze în cadrul referendumului
din 26 mai. „Partidul Social Democrat nu va
exprima niciun punct de vedere asupra
referendumului vizat de Iohannis până când
acesta nu va enunţa întrebarea pe care vrea
să o adreseze în cadrul acestui scrutin. Astăzi
(luni - n.r.) Iohannis nu a spus nimic nou
despre referendum, deci nu e nimic de
precizat în acest sens. Este probabil doar o
glumă de 1 Aprilie, pentru că Parlamentul a
mai fost consultat pe această temă în urmă cu
doi ani, iar parlamentarii PSD au votat în
favoarea referendumului”, se arată într-un
comunicat de presă. Social-democraţii susţin

că intenţia preşedintelui Iohannis este de a
muta dezbaterea. „Este limpede că intenţia lui
Iohannis este doar de a muta dezbaterea. În
loc să avem o dezbatere despre economie,
despre veniturile românilor, despre cum
trebuie apărată România în Parlamentul
European, Iohannis insistă să mute atenţia
electoratului pe teme legate de justiţie.
Preşedintele acuză PSD că insistă pe tema
justiţiei, dar în realitate Iohannis este cel care
insistă ca această temă să fie adusă în prim
planul agendei publice. Este clar că Iohannis
foloseşte Justiţia ca pe un cal troian electoral
cu care vrea să intre în conştiinţa electoratului
pentru a determina un vot în favoarea sa şi a
partidului pe care îl susţine. Este o tentativă
grosolană de manipulare a electoratului”, se
mai arată în comunicatul PSD.

Potrivit sursei citate, social-democraţii se

vor concentra pe teme ce ţin de alegerile
europarlamentare. „Nu vom face jocurile lui
Iohannis şi vom continua ca în campania
pentru alegerile Europarlamentare să vorbim
strict despre chestiunile de maxim interes
pentru alegători: creşterea de venituri,
majorarea salariilor medicilor şi profesorilor,
investiţiile din Sănătate, aducerea de fonduri
europene în România şi despre cum trebuie
apărat interesul României de către viitorii
europarlamentari. Preşedintele nu este în
măsură să avertizeze nici Guvernul, nici
Parlamentul - două instituţii fundamentale
rezultate din votul cetăţenilor. Emiterea
ordonanţelor de urgenţă reprezintă în
momentul de faţă singura modalitate a
Guvernului de a evita blocajele preşedintelui
Iohannis”, susţin liderii PSD. Ei au precizat că
în doar 3 ani de mandat, Klaus Iohannis a

blocat legile emise de Parlament prin 56 de
sesizări la Curtea Constituţională, folosind „în
mod abuziv această prerogativă pe care i-o
conferă Constituţia”. „De la înfiinţarea CCR şi
până în present, peste 60% din contestaţiile la
legile emise de Parlament îi aparţin
preşedintelui Iohannis, în timp ce Traian
Băsescu a sesizat această instanţă în doar 31
de cazuri (36%) în zece ani de mandat, Ion
Iliescu de două ori, iar Emil Constantinescu o
singură dată. Iohannis trebuie întâi de toate să
respecte Constituţia şi să nu mai folosească
Justiţia ca pe o cârjă electorală, pentru a
suplini lipsa oricărei realizări din mandatul
său”, se arată în comunicat. Preşedintele
Klaus Iohannis a anunţat luni că va adresa
Parlamentului o nouă consultare care lărgeşte
aria de cuprindere pentru referendum, pentru
a-l face „mai eficient şi mai puternic”.


